
 

SKOLEBESTYRELSEN 

       SNEJBJERG SKOLE 

Mandag den 28.11.22 

STED: Mødelokale ved administrationen TID: 18.30 -21.00 

Fmd. initialer:  

Til stede: 

Niels Røjkjær Dalmose (ND), Liselotte K 

Heller (LH), Henrik Overgaard Juhl (HJ), 

Birgit Torbøl Beenfeldt (BB), Carsten 

Keller Hansen (CH), Marlene Damgaard 

(MD), Monika Bukhave Fruergaard (MF), 

Henrik Kokholm (HK), Vibeke Buskbjerg 

(VB), Brian Rasmussen (BR), Lillian 

Krarup (LI), Mads Medom Madsen (MA) 

Elevrådet: Mille Høgsbjerg Bækkegaard 

Jensen, Antje Gielink 

 

Afbud: Antje 

 

Fraværende:  

 

1. Høringssvar besparelser (20 min) 

 

Drøftelse og udfærdigelse af høringssvar 

omkring besparelseskataloget udsendt fra 

Børne- og Familieudvalget. 

 

 

Bilag: 

Bilag om besparelser fra BFU-møde 

Herning Kommune skal lave besparelser. På Børne-Familie-

udvalgets område er det besluttet, at det er skoleområdet, der 

skal spares på. Der skal spares 5 millioner i 2023 og 10 

millioner i 2024. Der er udfærdiget et spareforslag med 20 

forslag til besparelser på 5,8 millioner i 2023. Brian gennemgik 

spareforslagene. 

 

Input til høringssvar fra Snejbjerg Skole: 

Strukturelle ændringer frem for salamimetoden. 

Ærgerligt med fællesskabet og at de fælles ting ikke bliver 

prioriteret. 

Vigtigt at ambitioner og økonomi hænger sammen. 

 

2. Elevrådet. (10min) 

 

Nyt fra elevrådet. 

Fx undervisningsmiljøvurdering 

 

 

Mille fortalte om undervisningsmiljøvurderingen og hvordan 

den er foretaget. 

Selve undervisningsmiljøvurderingen og handleplanerne bliver 

præsenteret på næste skolebestyrelsesmøde i januar. 

 

3. Evaluering fælles bestyrelsesmøde 

med Engbjergskolen (5 min)  

 

Evaluering af indhold og form. 

 

 

Evaluering: 

Det var en god aften. Det var rart at få sat ansigter på 

bestyrelsesmedlemmerne fra Engbjergskolen. 

God forplejning. 

Det var godt at elevrødderne var med. 

Forslag til emne til næste år: overgangen fra 6. til 7. klasse. 



4. Fortsat drøftelse lektiecafé i SFO (20 

min) 

 

Som aftalt på sidste møde fortsættes 

drøftelsen omkring rammen for lektiecafé 

i SFO. 

 

Der tilbydes lektiecafé i SFO’en to dage om ugen (tirsdag og 

torsdag fra kl. 15.30-16.00). I miniklubben er der ikke 

tilslutning til dette. I klubben er der ikke den store tilslutning og 

her har man spurgt børnene ind til hvorfor. Svarene er, at det 

gider de ikke, de vil hellere lege. 

Mads har spurgt børnene til børnerådsmøder i 2. og 4. årgang, 

de har ikke et ønske om at have lektiecafé. 

Nogle forældre har en oplevelse af, at børnene sidder og laver 

lektier i frikvartererne.  

Skolebestyrelsen har et ønske om, at lektiecaféen skal rykkes, så 

den placeres tidligere, hvis der er et behov for dette.  

 

Skoleledelsen skal efterspørge i indskolingen og mellemtrin: 

Har børnene lektier for? 

Skal børn have lektier for? 

Hvor mange lektier har eleverne? 

Er der børn, der ikke får lavet deres lektier? 

Er der behov for lektiehjælp i SFO’en? (Gode ideer til input til 

hvordan) 

 

Der er tilbudt frivillig lektielæsning i SFO’en. 

Drøftelse af om det lever op til det, der blev forventet, da 

princippet blev vedtaget. 

 

Overvejelse af om man kunne 

indskolingslærer/mellemtrinslærer med til næste møde. 

 

6. Holddelingstimer, tolærertimer (10 

min). 

 

I forbindelse med skoleårets planlægning 

afkortede vi skoledagen for alle elever. 

Denne ressource skulle blive i skolen. 

Orientering om, hvordan vi bruger denne 

ekstra ressource i skolen. 

 

Brian gennemgik hvordan timefordelingsplanen er opbygget. 

Brian gennemgik de forskellige former for to-lærer-ordninger, 

vi har på Snejbjerg Skole: Inklusionstimer, knæk kurven timer 

mv. hold-dansk, hold-matematik og læringsdialogtimer. 

Øvrige timer, der ikke er møntet på en enkelt klasse: 

skolebiblioteket, faglige ekstraressourcer til læseløft, læsekurser 

og læsevejledning. En fuldtidsstilling til ordblindevejledning 

(deles med Engbjergskolen). 

 

Hold-dansk og hold-matematiktimerne er blevet evalueret, da vi 

lavede ansøgningen om reduktion af skoledagen. (November 

2021). Denne evaluering medsendes sammen med referatet.  

 

Drøftelse af muligheden for at bruge nogle af disse ressourcer 

på lektiehjælp og gårdvagter. 

Pause (10min)  

7. Snejbjerg Skole en idrætsskole. (10 

min) 

 

I forbindelse med planlægningen af 

skoleåret blev skoledagen afkortet og som 

følge af dette blev mængden af 

idrætstimer sat ned. Gennemgang af 

forskellen på tidligere skoleårs 

idrætstimer, dette skoleårs idrætstimer 

samt minimumstimetal for faget idræt. 

 

Brian gennemgik de vejledende timetal fra 

undervisningsministeriet. Det vejledende timetal i idræt er 60 

ugentlige minutter. Det svarer til 540 timers idræt i løbet af et 

skoleforløb.  

På Snejbjerg Skole er der i skoleåret 2022/2023 880 timers idræt 

på et skoleforløb, svarende til 340 timer mere end vejledende.  

I skoleåret 2021/2022 var timetallet på 1000 timers idræt. 

 

 

 



8. Forældrehenvendelser til 

skolebestyrelsen (35 min) 

Bemærk punktet er uden 

elevrepræsentanter. 

Skolebestyrelsens rolle ved 

forældrehenvendelser til skolebestyrelsen: 

Henvendelse om personale: sendes til 

ledelsen. 

Henvendelse om andet: noget vil kunne 

drøftes som et tema ved et SB-møde, 

noget vil kunne indgå i en drøftelse 

omkring tilsyn. 

Drøftelse ud fra skriv fra 

forældrerepræsentanterne i 

skolebestyrelsen. 

 

Skolebestyrelsen blev orienteret om en konkret sag. 

9. Referat, opfølgning fra sidste møde, 

siden sidst, orientering og meddelelser. 

(15 min) 

 

- Trafik opfølgning (tryghed for de små på 

cykelstien, flaskehals ved indkørsel til 

cykelstien, cykelparkering antal pladser i 

forhold til behov, skolepatruljen). 

- Økonomi Snejbjerg Skole og SFO 

- Sygemeldinger. 

- SFO 

 

Skolen har været ramt af en del sygemeldinger siden 

sommerferien. De fleste af medarbejderne er i optrapningsforløb 

i højere eller mindre grad. Det har givet en del vikardækning, 

men der er lavet nogle gode løsninger. 

 

Trafik – elevrådet har lovet at tage denne med som et punkt. 

Pullerten ved indkørslen til cykelstien kan ikke fjernes. 

Cykelparkering – der er plads til at 7. klasserne kan bruge nogle 

af 9. klassernes. Skal der købes flere cykelparkeringspladser, 

skal der afsættes penge til dette. 

Skolepatruljen – det opleves, at der tit ikke er en skolepatrulje. 

Forslag: Kunne man evt. alliere sig med pensionister eller andre 

backup-muligheder? 

OBS på glat cykelsti. 

 

10. Eventuelt. (5 min) 

 

 

11. Næste møde. 

 

Mandag d. 23. januar 2023 kl. 18.30-21.00. 

 

Evt. aftale omkring ekstra møde i december 

 

Punkter til dagsordenen: 

Opfølgning på punkt 8. 

Lektiecafé 

Undervisningsmiljøvurderingen 

 


